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P R O T O K Ó Ł Nr XXIX/17 
z sesji Rady Gminy Poraj 
w dniu 6 lutego 2017 roku 

Urząd Gminy w Poraju [UG], ul. Jasna 21 
sala sesyjna nr 220 

czas trwania obrad: 10
00

 – 12
38 

 
 

 

 

Do punktu 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Poraj p.  Andrzej Pawłowski: 
1) otworzył XXIX sesję Rady Gminy Poraj, 
2) powitał przybyłych na sesję - lista obecności uczestników sesji to 

załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, 
3) stwierdził quorum Rady pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji i uchwał – lista obecności radnych to zał. nr 2. Nieobecna była 
radna p. Zdzisława Polak.  

 

Do punktu 2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący nawiązał do porządku sesji (zał. nr 3) i skierował 
zapytanie do radnych o uwagi – nie było. 
Radni Gminy Poraj „jednogłośnie” uchwalili porządek XXIX  sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Informacja na temat przebiegu i wynikach wyborów uzupełniających 

do Rady Gminy Poraj. Wręczenie zaświadczenia o wyborze i złożenie 

ślubowania przez radnego. 

4. Przyjęcie Protokołów z sesji Rady Gminy Poraj Nr: 

 XXVII/16 z 16 grudnia 2016 roku, 
 XXVIII/17 z nadzwyczajnej sesji w dniu 4 stycznia 2017 roku. 

 

5. Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań Gminy w okresie między 

sesjami. 

6. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za rok 2016. 

8. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

8.1.  Komisji Rewizyjnej, 
7.2. Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i 

inwestycji, 
7.3. Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych.  

9. Analiza sytuacji mieszkańców objętych opieką Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w związku z zimą. 

10. Projekty uchwał w sprawie: 
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10.1. projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju szkolnego, 

10.2.  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Poraj na 
lata 2017-2019,  

10.3. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą 
Miastem Częstochowa w sprawie powierzenia Gminie Miastu Częstochowa 
przez Gminę Poraj opieki nad osobami w stanie nietrzeźwości 
doprowadzanymi z terenu Gminy, 

10.4. zatwierdzenia Planu odnowy miejscowości Jastrząb na lata 2017-2023, 
10.5. zmiany w Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych, 
10.6. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2017 rok, 
10.7. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

11. Zapytania i wolne wnioski. 

12. Sprawy organizacyjne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Do punktu 3.Informacja na temat przebiegu i wynikach wyborów uzupełniających 
do Rady Gminy Poraj. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Sekretarz Gminy p. Marię 
Magdalenę Gurbała na temat przebiegu i wyników wyborów uzupełniających do 
Rady Gminy Poraj, która odczytała „Informację Gminnej Komisji Wyborczej           
w Poraju” – jak w załączniku nr 4 i wręczyła nowemu radnemu „Zaświadczenie o 
wyborze”. 
Pan Przewodniczący podziękował za wystąpienie i w oparciu o art. 23a ustawy     
o samorządzie gminnym, cytuję: „przed przystąpieniem do wykonywania 
mandatu radni składają ślubowanie”, poprosił wszystkich o powstanie, a nowo 
wybranego radnego p. Mariusza Musialika o powtarzanie: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej Gminy i jej mieszkańców”  - „tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Do punktu 4.Przyjęcie protokołów z sesji Rady. 
 

 Na wniosek p. A. Pawłowskiego Radni Gminy Poraj w głosowaniu 
zatwierdzili treść Protokółu z sesji Nr: 

 XXVII/16 z 16 grudnia 2016 roku - 14 głosami „za” tj. „jednogłośnie”, 
 XXVIII/17 z nadzwyczajnej sesji w dniu 4 stycznia 2017 roku 

„jednogłośnie”. 

 
Do punktu 5.Sprawozdanie Wójta z realizacji zadań Gminy w okresie między 
sesjami. 

Wójt p. Łukasz Stachera odczytał pisemne informacje międzysesyjne: 
1) Referatów: 

1.1. Komunikacji Społecznej, Informatyki i Promocji – zał. 5, 
1.2. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania środków - 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu, 
1.3. Organizacyjny i Spraw Obywatelskich – zał. nr 7; 

2) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju – jak w załączniku 
nr 8 do protokółu. 
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Do punktu 6.Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

Pan A. Pawłowski odczytał dokument zatytułowany „Informacja                    
z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Poraj za okres od 
dnia 16 grudnia 2016 roku do 30 stycznia 2017 roku” - stanowi załącznik nr 9 do 
protokółu. 

 
Do punktu 7.Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej 
 

W oparciu o uchwalony porządek sesji Przewodniczący poprosił o 
zabranie głosu Przewodniczącego p. Andrzeja Ludwikowskiego w celu 
zapoznania uczestników sesji z pracą Komisji Rewizyjnej w roku 2016 – odczytał 
pisemny dokument, jak w załączniku nr 10 do protokółu sesyjnego. 
Z uwagi na brak uwag p. A. Pawłowski podziękował za wystąpienie                       
i kontynuował uchwalony porządek sesji. 

 
Do punktu 8. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady kolejno głos zabrali: 
 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na styczniowym 
posiedzeniu Komisja dokonała: 

 analizy realizacji wniosków zgłoszonych do Urzędu Gminy Poraj przez 
Sołtysów i Mieszkańców w roku 2016, 

 analizy przeprowadzonych w Urzędzie Gminy kontroli wewnętrznych                            
i zewnętrznych w roku 2016 i zapoznała się z wnioskami i zaleceniami, 

 kontroli realizacji zawartych Umów przez Wójta Gminy Poraj dotyczących 
inwestycji za rok 2016; 
 

2) p. Sylwester Sawicki - Przewodniczący Komisji ds. budżetu oraz 
gospodarki komunalnej i inwestycji poinformował, że w styczniu Komisja 
zapoznała się z pisemnymi dokumentami w sprawie: 

 realizacji zadań inwestycyjnych w 2016 roku, 

 wywozu nieczystości stałych, 

 przebiegu akcji zimowej.  
Natomiast w dniu dzisiejszym przed sesją odbyło się połączone spotkanie 
Komisji Rady na którym omawiano materiały związane z dzisiejszą sesją; 
 

3) Przewodnicząca Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
społecznych p. Jolanta Kozak  stwierdziła, że dnia 18 stycznia 2017 roku 
Komisja na swoim posiedzeniu gościła: 

 merytorycznych pracowników ze względu na informacje o zajęciach 
planowanych  dla uczniów w czasie ferii zimowych  przez: Gminny 
Ośrodek Kultury, Gminną Bibliotekę Publiczną z filiami, Kluby sportowe       
i Świetlice środowiskowe; 

 Zastępcę Wójta p. Katarzynę Kaźmierczak, która: udzieliła Komisji 
bieżącej informacji na temat zmiany ustawy o systemie oświaty; mówiła      
o możliwości: pozostawienia Gimnazjów do ich wygaszenia, włączenia 
Gimnazjów do Szkół Podstawowych, przekształcenia na szkoły średnie 
ze wskazaniem na wariant pierwszy, czyli funkcjonowanie Gimnazjów do 
ich wygaszenia; staraniach żeby nauczyciele nie stracili pracy. 

W odniesieniu do dzisiejszego posiedzenia łączonych Komisji Rady przed sesją 
p. J. Kozak poinformowała, że poruszone były kwestie: 

 włączenia Gimnazjów do Szkół Podstawowych od nowego roku 
szkolnego, 
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 powierzenia funkcji Zastępcy Dyrektora Szkoły Podstawowej obecnym 

Dyrektorom Gimnazjów, 

 doskonałej bazy niezbędnej do nauczania dzieci i młodzieży, 

 utrzymania kadry nauczycieli, pracowników administracyjnych i obsługi, 
jak obecnie, 

 zmniejszenie kompetencji Wójta, a zwiększenie dla Kuratorium oświaty.  

 
Do punktu 9. Analiza sytuacji mieszkańców objętych opieką GOPS w związku            
z zimą. 
 Materiał pisemny zatytułowany „Analiza sytuacji mieszkańców objętych 
opieką Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w związku z zimą” radni przyjęli 
bez uwag - to załącznik nr 11 do protokółu. 

 
Do punktu 10.Projekty uchwał. 
 

Rada Gminy Poraj podjęła Uchwały NR: 
 

1) 247(XIX)17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych             
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Wynik głosowania: za - 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 1 radny; 
 

2) 248 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny            
w Gminie Poraj na lata 2017-2019. 

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych; 
  

3) 249 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego z Gminą Miastem Częstochowa w sprawie powierzenia 
Gminie Miastu Częstochowa przez Gminę Poraj opieki nad osobami           
w stanie nietrzeźwości doprowadzanymi z terenu Gminy. 

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych; 
 

4) 250 w sprawie zatwierdzenia Planu odnowy miejscowości Jastrząb na lata 
2017-2023. 

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych; 
 

5) 251 w sprawie zmiany w Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
społecznych. 

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych; 
 
6) 252 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2017 rok. 

Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych; 
 

7) 253 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 radnych. 

 
Do punktu 11. Zapytania i wolne wnioski. 
Przewodniczący p. A. Pawłowski udzielał głosu w kolejności: 

1) p. A. Ludwikowski nawiązał do prac związanych z prześwietleniem 
drzew, które kosztowały budżet Gminy 8 tyś i wykonywała je firma 
zewnętrzną, dlatego zaproponował, by te prace wykonywały 
jednostki ochotniczej straży pożarnej, bo środki finansowe są im 
potrzebne; 
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2) radny p. Krzysztof Szustak poruszył tematy: chodnika na ul. 

Sosnowej w Poraju, który miał być wykonany w tym roku; braku 
boiska na końcu ul. Zielonej w Poraju (zostało zlikwidowane), 
odwodnienia ul. Sosnowej i rowu B1; 
 

3) p. Tomasz Klimek zapytał o II etap kanalizacji w Żarkach Letnisku 
(ŻL) i poruszył częstotliwość odbioru nieczystości z prośbą o jej 
zmniejszenie, 

 

4) stanowisko przedmówcy na temat ciągłego wystawiania śmieci  
poparła radna p. Elżbieta Sitek i mówiła też na temat odśnieżania 
ze wskazaniem na trudne dojście do szkoły i dworca PKP. 
Natomiast mieszkanka p. Grzywacz prosiła o rozwiązanie 
problemu z odśnieżaniem przy posesjach niezamieszkałych; 

 

5) radna p. Teresa Ociepka przypomniała o odwodnieniu w sołectwie 
Gęzyn; 

 

6) radna p. Katarzyna Rzepka zapytała o efekt rozmów z PKP              
w sprawie placu przy torach w Masłońskim; 

 

7) sołtys p. Jan Podsiadlik pytał o dofinansowanie do piecy 
ekologicznych; 

 

8) radny p. Edward Mizera apelował do Kierownika Zaczkowskiego       
o przyśpieszenie dostarczania pojemników na popiół; 

 

9) natomiast sołtys ŻL p. Kamiński zaproponował wyposażenie 
samochodów jednostek straży w lemiesze celem zlecenia 
odśnieżania; 

 

10) Pani Grzywacz wyraziła podziękowania dla p. J. Kozak 
Przewodniczącej Komisji ds. oświaty za przekazanie tematów 
związanych z reformą oświatową i poprosiła aby jakiekolwiek 
ustalenia były konsultowane z nauczycielami, a dla Pani Dyrektor 
GOK-u za inicjatywę zajęć taneczno ruchowych dla grupy 50+             
i zachęcała do uczestnictwa. 

Pani J. Kozak stwierdziła, że niepokoje w temacie oświaty zostały wyjaśnione, 
radni ślubowali działać dla dobra mieszkańców i jest to zasługą całej Rady; 
 

11) Przedstawicielka nauczycieli podziękowała serdecznie za 
umożliwienie pracy w ośmioletniej szkole dla dobra uczniów, bo 
będą się uczyli w warunkach komfortowych. Zwróciła również 
uwagę na przyszłość aby szeroko omawiać sprawy związane           
z oświatą z zainteresowanymi i jako dowód wskazała na liczne 
uczestnictwo nauczycieli gimnazjów i przedstawicieli związków 
zawodowych w sesji. 
 

 

Wójt udzielił informacji: 

 po konsultacji zgłoszonych spraw przez radnych z Kierownikami odpowie 
zainteresowanym na komisjach, 

 prześwietlania drzew dokonała firma specjalistyczna ponieważ należy 
posiadać uprawnienia do pracy na wysokości, a takich nie mamy, 

  są zaplanowane chodniki na ul. Sosnowej i Grzybowej w Poraju, 

 szuka nowego rozwiązania, bo Lasy Państwowe zlikwidowały zielone 
boisko, 

 rów B1 będzie robiony na wiosnę,  czyszczenia rowów nie można 
dokonać bez zgody właścicieli, i nakazać wyczyszczenia, 
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 aplikacja wniosku na II etap kanalizacji w ŻL uzależniona jest w 100% od 

środków unijnych, 

 będzie spotkanie z firmą REMONDIS w sprawie odbiorów śmieci,  

 zostaną zakupione rury w celu odwodnienia terenu od Gęzyna do szkoły 
w Kuźnicy, 

 nic nie słychać na temat dofinansowania do piecy ale będą środki 
finansowe na odnawialne źródła energii o czym będzie mówił na bieżąco, 

 nie ma możliwości zlecenia prac jednostkom OSP, bo są to wozy 
ratownictwa gaśniczego, 

 nie brakowało konsultacji w sprawie oświaty, również z Kuratorium. Chce 
żeby reforma przeszła spokojnie, bo samorząd nie chciał reformy tylko 
zwiększenia subwencji oświatowej ze względu na coroczny deficyt w 
wysokości około 8 mln zł. Budynki Gimnazjów są połączone łącznikiem ze 
Szkołami Podstawowymi, co ułatwia włączenie gimnazjów do szkół. 
Jesteśmy dumni z funkcjonowania oświaty na terenie Gminy od 
nauczyciela przez budynki i wyposażenie. 

 
Do punktu 12.Sprawy organizacyjne. 

Przewodniczący p. A. Pawłowski poinformował o: 
1) pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach  

i odczytał Uchwałę w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty 
długu Gminy Poraj, wynikającej z planowanych i zaciągniętych 
zobowiązań; 

2) obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego przez p. M. Musialika, 
3) terminach posiedzeń Komisji Rady w tym miesiącu. 

 
Do punktu 13.Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodniczący 
p. A. Pawłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XXIX sesję Rady 
Gminy Poraj. 
 

Protokolant: 
INSPEKTOR 

 
  Maria Kita           

             Przewodniczący 
           Rady Gminy Poraj 

 
 

           Andrzej Pawłowski 
 


